
     
 

         
                    PROTOKÓŁ – Nr VI/2011  
 
 
 

                                                     z obrad VI sesji VI kadencji Rady Gminy  
                                                     Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku, której  
                                                     obrady odbyły się w lokalu sali posiedzeń                  
                                                     Urzędu Gminy Sulęczyno i trwały od  
                                                               godziny 1210  do godziny 1550 

                                         -------------------------------------- 
 
ZAŁĄCZNIKI: 
 
1.Lista obecności radnych Rady Gminy Sulęczyno oraz gości na VI sesji Rady Gminy Sulęczyno  
   z dnia 17 maja 2011 roku ( od str.1 do str.3 ). 
 
2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych na V sesji VI kadencji  
   Rady Gminy Sulęczyno w dniu 31 marca 2011 roku. 
 

3.UCHWAŁA – Nr VI/38/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku w sprawie:         
   zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Sulęczynie za rok 2010. 
 
4.UCHWAŁA – Nr VI/39/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku w sprawie:  
    zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Sulęczynie za rok  
    2010. 
 

5.UCHWAŁA – Nr VI/40/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku w sprawie nadania     
    imienia Gimnazjum w Sulęczynie.  
 
6.UCHWAŁA – Nr VI/41/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku w sprawie zamiany     
    gruntów położonych w Mściszewicach.                                                                              
 
7.UCHWAŁA – Nr VI/42/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku w sprawie   
    zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 

8.UCHWAŁA – Nr VI/43/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku w sprawie opłat do  

    taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

 

 
 
 
 
 
 



                        PROTOKÓŁ – Nr VI/2011  
 

    z obrad VI sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku,     
       której obrady odbyły się w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno  
                               i trwały od godziny 1210 do godziny 1550 

             -------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Ad 1 
 

    Sprawy regulaminowe: 
 
a)otwarcie VI sesji Rady Gminy. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy Sulęczyno Kazimierz GAWIN stwierdził „ otwieram obrady 

   VI sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
    Na wstępie powitał radnych Rady Gminy obecnych na obradach VI sesji VI kadencji Rady    
   Gminy, sołtysów oraz gości, tj.: 
 
   1.Wójta Gminy Sulęczyno Bernarda GRUCZĘ  
   2.Zastępca Wójta, Sekretarz Gminy Sulęczyno Wiesława ULATOWSKIEGO  
   3.Skarbnika Gminy Barbarę WAWRZON 
   4.Radcę Prawnego Aleksandra SKIBICKIEGO  
   5.Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Sierakowicach Tomasza  
      ZAGATOWICZA 
   6.Dyrektora Zespołu Szkół w Sulęczynie Annę SŁUPIKOWSKĄ 
   7.Dyrektora Zespołu Szkół w Mściszewicach Renatę WĘSIERSKĄ 
   8.Dyrektora Szkoły Podstawowej w Podjazach Emilię DYSZER 
   9.Dyrektora Szkoły Podstawowej w Węsiorach Klaudię JERECZEK 
 10.Dyrektora Szkoły Podstawowej w Borku Kamiennym Teresę HINCA 
 11.Dyrektora Przedszkola Samorządowego w Sulęczynie Ewę KUJAWSKĄ 
 12.Dyrektor Biblioteki Publicznej w Sulęczynie Henrykę STENCEL 
 13.Przedstawicieli mediów, sołtysów Gminy Sulęczyno oraz gości, mieszkańców gminy obecnych  
      na obradach VI sesji Rady Gminy. 
      
    Na stan 15 radnych Rady Gminy Sulęczyno udział wzięło w obradach Sulęczyno VI sesji  
VI kadencji Rady Gminy 15 radnych Rady Gminy, zgodnie z listą obecności, która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu ( str.1 ) oraz gości ( str.2 i 3 ). 
      
   Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN stwierdził, że 
sesja jest prawomocna do obradowania i podejmowania uchwał; 
 
b)przedstawienie porządku obrad VI sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych zmian. 
 
    Porządek obrad VI sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno, który wcześniej otrzymali radni 
Rady Gminy przedstawia się następująco: 
 

1.Sprawy regulaminowe: 
  
   a)otwarcie VI sesji Rady Gminy, 
   b)przedstawienie porządku obrad VI sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych zmian, 
   c)zatwierdzenie protokołu z obrad V sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 31 marca 2011 roku. 
  
2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 
3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy. 
 
 



 

4.Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

   a)zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Sulęczynie za rok     
      2010,                  
   b)zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Sulęczynie za rok 2010, 
   c)zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 
   d)dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 
   e)nadania imienia Gimnazjum w Sulęczynie,                                                                              
   f)zamiany gruntów położonych w Mściszewicach.                                                                              
 
5.Interpelacje i wolne wnioski. 
 
   Zabrał głos Wójt Gminy Bernard GRUCZA – zwracam się z prośbą do Rady Gminy o  
   wprowadzenie zmian do porządku obrad sesji punkt 4 c) podjęcie uchwały w sprawie  
   zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  
   przenieść w miejsce 4 e), a 4 d)podjęcie uchwały w sprawie dopłat do taryf za zbiorowe  
   zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków przesunąć w miejsce 4 f) porządku  
   obrad, gdyż na sesję przybędą Panowie Wójt Gminy i Zastępca Wójta Gminy Sierakowice. 
  
   Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN zadał pytanie:  
   kto z radnych Rady Gminy jest za przyjęciem porządku obrad VI sesji RG w wersji, jak  
   zaproponował Wójt Gminy? 

 

   Przystąpiono do głosowania nad porządkiem obrad VI sesji VI kadencji Rady Gminy. 
 

   Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

  - za przedstawionym porządkiem obrad VI sesji VI kadencji Rady Gminy po wprowadzonych  
    zmianach głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

  Rada Gminy zatwierdziła jednogłośnie przedstawiony porządek obrad VI sesji Rady Gminy  
   Sulęczyno. 
 

   Porządek obrad VI sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno przedstawia się następująco: 
 

   1.Sprawy regulaminowe: 
  
      a)otwarcie VI sesji Rady Gminy, 
      b)przedstawienie porządku obrad VI sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych zmian, 
      c)zatwierdzenie protokołu z obrad V sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 31 marca 2011 roku. 
  
2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 
3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy. 
 
4.Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
   a)zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Sulęczynie za rok  
      2010,                  
   b)zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Sulęczynie za rok 2010, 
   c)nadania imienia Gimnazjum w Sulęczynie,                                                                              
   d)zamiany gruntów położonych w Mściszewicach,                                                                              
   e)zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 
   f)dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 
5.Interpelacje i wolne wnioski; 
 
 
 



 
c)zatwierdzenie protokołu z obrad sesji Nr V/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 31 marca 2011 roku. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN przypomniał, że protokół z obrad sesji  
   Nr V/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 31 marca 2011 roku były do wglądu w biurze Rady     
   Gminy oraz został wyłożony w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno na godzinę przed  
   obradami VI sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno.  
 

  Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN zadał pytanie w brzmieniu: 
 

   - Czy ktoś z radnych Rady Gminy Sulęczyno ma uwagi do zamieszczonych treści w protokole   
      Nr V/2011 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno, które odbyły się w dniu 31 marca 2011 roku? 
 
   Nikt z radnych Rady Gminy nie zabrał głosu w sprawie protokołu z obrad V sesji Rady Gminy  
   Sulęczyno z dnia 31 marca 2011 roku. 
 
   Należy stwierdzić, że Rada Gminy nie wniosła uwag do protokołu – Nr V/2011 z obrad  
   sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 31 marca 2011 roku. 
 

   W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN poddał pod  
   głosowanie Radzie Gminy protokół z obrad V/2011 sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
   31 marca 2011 roku.  
 
  Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
   - za zatwierdzeniem protokołów Nr V/2011 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 
      31 marca 2011 roku głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
   Rada Gminy zatwierdziła jednogłośnie protokół Nr V/2011 z obrad sesji VI kadencji Rady Gminy  
   Sulęczyno z dnia 31 marca 2011 roku. 

Ad 2 
 

       Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad     

    V sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 31 marca 2011 roku.  
 
     Radni Rady Gminy otrzymali przedmiotowe sprawozdanie w komplecie materiałów za 
potwierdzeniem odbioru w dniu 10 maja 2011 roku celem zapoznania się. 
 
       Rada Gminy przedmiotowe sprawozdanie przyjęła bez uwag. 
 

      Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad V sesji 
VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 31 marca 2011 roku stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 

Ad 3 
 

   Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 31 marca 2011 roku. 
 
   Sprawozdanie ustnie przedstawił Wójt Gminy Sulęczyno Bernard GRUCZA. 

   Panie Przewodniczący i Wysoka Rado! 
 
     1.W dniu 04 kwietnia 2011 roku – byliśmy w Urzędzie Marszałkowskim podpisać aneks na  
        rozbudowę remizy OSP w Kistowie. 
    2.W dniu 05 kwietnia 2011 roku byłem na spotkaniu w Sierakowicach na temat spisu  
        powszechnego w br. Mieszkańcy gmin naszego powiatu powinni wypowiedzieć się za  
        przynależnością kaszubską.  
    3.W dniu 07 kwietnia 2011 roku - na spotkaniu Stowarzyszenia Gmin Wiejskich w Gdańsku. 
        Przewodniczącym Stowarzyszenia Gmin Wiejskich został Pan Błażej KONKOL. 



 
    4.W dniu 08 kwietnia 2011 roku - na Forum Wójtów Województwa Pomorskiego.  
    5.W dniu 09 kwietnia 2011 roku - na spotkaniu w Sierakowicach na temat podniesienia wody  
      jeziora Gowidlińskiego – u brzegu jeziora w Gowidlinie podwyższenie wody 40 cm, zaś koło  
      rzeki Słupi 60 cm.  
  6.W dniu  14 kwietnia 2011 roku podpisaliśmy kredyt w wysokości 1,5 mln zł na budowę szkołę  
      podstawowej w Sulęczynie. 
  7.W dniu 18 kwietnia 2011 roku - na spotkaniu grupy rybackiej. Przyjęto, że w każdej gminie 
     działał będzie punkt pomocy na temat korzystania z dotacji dla właścicieli wód i jezior. 
     Punkt porad prawniczych będzie działał od 15 czerwca 2011 roku w Gminnym Ośrodku Kultury  
     w Sulęczynie przy Zielonej Drodze.   
 8.W dniu 21 kwietnia 2011 roku byłem z Wójtem Gminy Parchowo, radnymi RG pod Piłą na  
     jednej z bijogazowni z przetworów owocowych umieszczonej przy jednej z gorzelni, która nie  
     zanieczyszcza środowiska.  
     W Parchowie na bazie materiałów masy zielonej, np. kukurydzy na przetwarzanie energii.  
     Na terenie Województwa Pomorskiego jest 9 dużych wysypisk śmieci, a 10 jest w Gostomiu.  
      Wójt Gminy Piekarski z Kościerzyny stara się, żeby powstał 10 punkt z najnowszą technologią  
      przetwarzania odpadów w Gostomiu, na biogaz i energię elektryczną na 4,5 ha ziemi.     
   9.W dniu 03 maja 2011 roku byłem na uroczystościach w Chojnicach z okazji powstania  
      Konstytucji 3 Maja. 
 10.W dniu 08 maja 2011 roku - na spotkaniu z radnymi Sejmiku Województwa Pomorskiego. 
 11.W dniu 11 maja 2011 roku - na spotkaniu w Kościerzynie na temat wysypiska odpadów w  
       Gostomiu. 
 12.W dniu 13 maja 2011 roku na spotkaniu, dot. ścieżek rowerowych, tzw. zielonych płuc.  
       Omawiano,m.in. sprawę drogi od Kościerzyny przez Mściszewice do Łeby.  
 13.W dniu 16 maja 2011 roku odbył się przetarg na wykonanie rozbudowy i przebudowy świetlicy  
      wiejskiej w budynku remizy OSP w Kistowie. Wpłynęło sześć ofert. Wygrała firma: Zakład  
      Remontowo-Budowlany „ KRASBUD ” Ryszard KRAUZE z Kartuz za kwotę 223.472,46 zł.  
      Najtańsza oferta była niższa o kwotę w wysokości 63.000,00 zł.  
      Nadzór budowlany sprawuje Pan Roman Sabolewski za kwotę 6.780,00 zł nad tą budową. 
      Rozliczenie inwestycji do dnia 15 lipca 2011 roku. 
 14.Rozwiązano umowy o pracę. Zawarto umowy - zlecenia z konserwatorami sprzętu  
      przeciwpożarowego. Każdej osobie przypisano konkretny sprzęt i za niego odpowiada i za  
      to otrzymuje pieniądze.  
 15.Podpisano z psychologiem Panią Kamilą Konieczną umowę – zlecenie, która przyjmuje  
      petentów dwa razy w miesiącu we wtorki w Gminnym Ośrodku Zdrowia w Sulęczynie.  
      Petenci z problemami zwracają się o pomoc do psychologa. Uzyskałem informację, że do Pani  
      psycholog zgłaszają się petenci. W ostatnim okresie z naszej gminy matka z siódemką dzieci  
      uciekła od swojego męża. Tej rodzinie należy pomóc.  
         
   Dyskusja: 
 

1.Radny Stefan KARCZ stwierdził, iż proszę o przybliżenie terminów napraw dróg przez        
   DROMOS. 
   Wójt Gminy Bernard GRUCZA udzielił odpowiedzi twierdząc, że remonty dróg będą  
   wykonywane  od połowy maja do końca maja 2011 roku. 

    2.Radny Józef HINCA zadał pytanie: Na jakiej zasadzie zamierza się podnieść stan wód jeziora  
       Gowidlińskiego? 
       Wójt Gminy Bernard GRUCZA – będzie podniesiona tama na rzece Słupi i rybaczówki przez  
       dzierżawców jeziora. 
    3.Sołtys Sołectwa Borek Bogdan MALEK, dot. podniesienia stanu wód jeziora Gowidlińskiego. 
       Pytanie: co się stanie z rolnikami, np. Leman? 
       Wójt Gminy Bernard GRUCZA – nie ma to znaczenia dla łąk, łąki nie będą zagrożone, gdyż        
       chce się tylko uzyskać średnio wiosenny poziom wód.  
    4.Radny Zbigniew KLAWIKOWSKI poruszył sprawę świetlicy wiejskiej w Mściszewicach.  
       Kiedy zostanie uruchomiona świetlica wiejska? 
       Wójt Gminy Bernard GRUCZA – strażacy OSP w Mściszewicach mieli się określić sami -   
       - czy w obiekcie remizy OSP może powstać świetlica? 



        Na dzień dzisiejszy nie umiem odpowiedzieć, kiedy zostanie uruchomiona świetlica wiejska  
        w Mściszewicach.. Czekam na ich określenie się. W najbliższym okresie podejmiemy  
        czynności dotyczące uruchomienia świetlicy wiejskiej w Mściszewicach.    
     
      Na powyższym zakończono punkt 3 porządku obrad.  
 

Ad 4 
 

     Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

a)zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Sulęczynie za      
    rok 2010. 
 
   Radni Rady Gminy w komplecie materiałów w dniu 10 maja 2011 roku otrzymali projekt  
    uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w  
    Sulęczynie za rok 2010. 
 
    Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Sulęczynie Ireneusz KORDA stwierdził, iż na stronie 6 
    sprawozdania jest mowa o imprezie akordeonowej, której koszt wyniósł w 2009 roku  
    24.000,00 zł, a w 2010 roku 58.351,00 zł, w tym: 14.500,00 zł na tą imprezę uzyskaliśmy z małych  
    projektów. W 2009 roku kupiliśmy scenę za kwotę 14.000,00 zł, a która wymagała remontu.  
    Koszt remontu sceny wyniósł 29.000,00 zł.  
    W 2010 roku rozbudowano Gminny Ośrodek Kultury przy Zielonej Drodze w Sulęczynie. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN stwierdził, iż na stronie 8 poz.16 jest mowa o  
    zorganizowaniu tzw. mikołajek dla dzieci. Ze sprawozdania wynika, że tego nie wykonano.  
    Dlaczego?  
 
    Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Sulęczynie Ireneusz KORDA – tą akcję zorganizowała    
    Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i CARITAS w Sulęczynie.  
  
    Na powyższym zakończono dyskusję. 
 
    W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał projekt  
    przedmiotowej uchwały, a następnie poddał pod głosowanie. 
 
   Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia     
    sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Sulęczynie za rok 2010. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

- za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 
Ośrodka Kultury w Sulęczynie za rok 2010 głosowało 15 radnych Rady Gminy. 

- nieobecny 1 radny Rady Gminy. 
  
    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

  UCHWAŁA – Nr VI/38/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku w  
   sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w  
   Sulęczynie za rok 2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

b)zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Sulęczynie za  
    rok 2010. 
 
    Rada Gminy otrzymała w komplecie materiałów projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia  
    sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Sulęczynie za rok 2010 za  
    potwierdzeniem odbioru w dniu 10 maja 2011 roku celem zapoznania się. 
   
 
 



    Dyskusja: 
 
    1.Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN stwierdził, iż na str.20 jest mowa o  
       poniesionym koszcie zakup węgla w wysokości 6.883,00 zł na obiekt Gminnej Biblioteki  
       Publicznej w Sulęczynie.  
 
       Wyjaśnień udzieliła Dyrektor Biblioteki Publicznej w Sulęczynie Pani Henryka STENCEL – to  
       koszt zakupu węgla na cały budynek, łącznie z kawiarenka internetową. 
 
    2.Radny Jacek DRIWA zadał pytanie w brzmieniu: Co to są usługi obce? 
   
       Odpowiedzi udzieliła Dyrektor Biblioteki Publicznej w Sulęczynie Pani Henryka STENCEL –  
       spotkania autorskie, dojazdy na te spotkania z miejscowości Borka, Mściszewic. 
  
    Na powyższym zakończono dyskusję nad sprawozdaniem finansowym Gminnej Biblioteki  
    Publicznej w Sulęczynie za rok 2010, a następnie Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz  
    GAWIN odczytał projekt przedmiotowej uchwały i poddał pod głosowanie. 
 
    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia  
    sprawozdania Finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Sulęczynie za rok 2010.  
 

   Głosowanie przebiegało, jak poniżej:  
 

- za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Sulęczynie za rok 2010 głosowało 15 radnych Rady Gminy. 

 

    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

   UCHWAŁA – Nr VI/39/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku w     
   sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w  
   Sulęczynie za rok 2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

c)nadania imienia Gimnazjum w Sulęczynie.  
 
   Rada Gminy otrzymała w komplecie materiałów wniosek Dyrektor, Rady Pedagogicznej, Rady  
    Rodziców oraz Samorządu Uczniowskiego Zespołu Szkół w Sulęczynie o nadanie imienia  
    Antoniego Abrahama  Gimnazjum w Sulęczynie wraz z projektem uchwały w sprawie nadania  
    imienia Gimnazjum w Sulęczynie za potwierdzeniem odbioru w dniu 10 maja 2011 roku celem  
    zapoznania się. 
    Wniosek o nadanie imienia Antoniego Abrahama Gimnazjum w Sulęczynie przekazano do      
    Biura Rady Gminy Sulęczyno w dniu 29 kwietnia 2011 roku, zaś samą uroczystość planuje się  
    odbyć się w dniu 21 czerwca 2011 roku ( tj. wtorek ) w 30 rocznicę nadania imienia Antoniego  
    Abrahama Szkole Podstawowej w Sulęczynie. 
 
    Zabrała głos Dyrektor Zespołu Szkół w Sulęczynie Anna SŁUPIKOWSKA twierdząc, iż szkoła  
    funkcjonuje jako Zespół Szkół w Sulęczynie. Przed 30 laty Zbiorcza Szkoła w Sulęczynie  
    otrzymała imię Antoniego Abrahama. Odkąd funkcjonuje gimnazjum jest bez imienia, stąd  
    pomysł, żeby nadać Gimnazjum w Sulęczynie imię patrona Antoniego Abrahama.  
    Szkoła Podstawowa będzie miała nowy sztandar i Gimnazjum w Sulęczynie swój sztandar, czyli  
    będą dwa nowe sztandary, a także będzie wykonana specjalna tablica pamiątkowa.  
    O godz.11-tej uroczystości rozpoczną się Mszą Świętą w Kościele Rzymsko-Katolickim pw. 
    Trójcy Świętej w Sulęczynie, zaś uroczystość oficjalna będzie odbywać się przy Gminnym  
    Ośrodku Kultury przy Zielonej Drodze w Sulęczynie. Gorąco zapraszam. 
 

    Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN – jako radni powinniśmy włączyć się do tej  
    akcji, gdyż wydatek będzie duży, myślę o składce na ten cel.  
 
    Dyrektor Zespołu Szkół w Sulęczynie Anna SŁUPIKOWSKA stwierdziła, że sponsorów będzie  
    dość dużo, ale każdy gest będzie mile widzianym, gdyż wydatek będzie duży. 
 



    Na powyższym zakończono dyskusję nad punktem 4c) porządku obrad. 
 
    Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał projekt przedmiotowej  
    uchwały i poddał pod głosowanie. 
 

   Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie nadania imienia  
   Gimnazjum w Sulęczynie.  
 

   Głosowanie przebiegało, jak poniżej:  
 

    - za podjęciem uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum w Sulęczynie głosowało  
      15 radnych Rady Gminy. 

 
    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
    UCHWAŁA – Nr VI/40/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku w sprawie 
    nadania imienia Gimnazjum w Sulęczynie stanowi załącznik do niniejszego protokołu;   
 

d)zamiany gruntów położonych w Mściszewicach. 
 
   Rada Gminy otrzymała w komplecie materiałów projekt uchwały w sprawie zamiany gruntów  
    położonych w Mściszewicach za potwierdzeniem odbioru w dniu 10 maja 2011 roku celem  
    zapoznania się. 
   
    Wójt Gminy Bernard GRUCZA wyjaśnił, iż chodzi o zamianę części nieruchomości położonej w  
    Mściszewicach, stanowiącej własność Gminy Sulęczyno, na część nieruchomości położonej w  
    Mściszewicach, stanowiącej własność Państwa Arkadiusza i Ewy WICZKOWSKICH.  
    Działka Państwa WICZKOWSKICH jest w tej chwili 0,5 m w asfalcie. Zamierzamy Państwu  
    WICZKOWSKIM przekazać grunt gminny w głębi boiska. Od granicznego słupka 3 m od jego  
    zabudowań, a różnicę zapłaci.  
 
    Radny Jan KROPIDŁOWSKI – musi być 4 m od granicy, a nie 3 m. 
    
    Wójt Gminy Bernard GRUCZA – zgadzamy się na obejście od ulicy.  
    Przepisy w tym konkretnym przypadku nie kolidują, gdyż jest to stara istniejąca budowla. 
 
    Zastępca Wójta, Sekretarz Gminy Wiesław ULATOWSKI – 4 m od granicy, tak rację ma Pan  
    radny, 3 m., jeżeli otworów nie ma budynek gospodarczy.  
 

    Na powyższym zakończono wyjaśnienia. 
     
    Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał projekt uchwały w sprawie zamiany  
    gruntów położonych w Mściszewicach, a następnie poddał pod głosowanie. 
 

    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały.   
 

   Głosowanie przebiegało, jak poniżej:  
 
    - za podjęciem uchwały w sprawie zamiany gruntów położonych w Mściszewicach głosowało  
      15 radnych Rady Gminy. 
 

    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr VI/41/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku w sprawie  
   zamiany gruntów położonych w Mściszewicach stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
   Przerwa 10 minutowa. Wznowiono obrady sesji o godz.13,20.  
   
   Na dalszą część obrad VII sesji Rady Gminy przybyli: 
 
   1.Wójt Gminy Sierakowice Tadeusz KOBIELA  



 
   2.Zastępca Wójta Gminy Sierakowice Zbigniew FULARCZYK.  
 

   Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN powitał na obradach sesji Wójta i Zastępcę  
   Wójta Gminy Sierakowice.  
 

e)zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie     
   ścieków. 
 
   Rada Gminy otrzymała w komplecie materiałów projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf     
    za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków za potwierdzeniem     
    odbioru w dniu 10 maja 2011 roku celem zapoznania się. 
    Za dostarczoną wodę: 
    - dla gospodarstw domowych i pozostałych odbiorców usług planuje się podwyżkę od dnia  
       01 czerwca 2011 roku do dnia 31 maja 2012 roku z 2,73 zł ( brutto ) za 1 m3 wody podnieść do     
       2,94 zł ( brutto ) za 1 m3 wody. Wzrost o 0,21 zł za 1 m3 wody.  
    Za odprowadzanie ścieków: 
    - z gospodarstw domowych i pozostałych odbiorców planuje się podwyżkę od dnia 01 czerwca      
      2011 roku do dnia 31 maja 2012 roku z 4,63 zł ( brutto ) za 1 m3 ścieków podnieść do 5,91 zł  
      ( brutto ) za 1 m3 ścieków. Wzrost o 1,28 zł za 1 m3 ścieków, 
    - z przemysłu planuje się podwyżkę od dnia 01 czerwca 2011 roku do dnia 31 maja 2012 roku z  
      4,69 zł ( brutto ) za 1 m3 ścieków podnieść do 5,91 zł ( brutto ) za 1 m3 ścieków. Wzrost o 1,22 zł  
      ( brutto ) za 1 m3 ścieków,   
    - z przydomowych lokalnych przepompowni ścieków za odprowadzanie ścieków planuje się  
       od dnia 01 czerwca 2011 roku do dnia 31 maja 2012 roku wprowadzić kwotę 5,86 zł ( brutto ) za  
       1 m3 ścieków.  
    

     Zabrał głos Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Sierakowicach,  
    twierdząc, iż wielkość taryf wynika z czystej ekonomi.  
    Powody wzrostu tych taryf to wzrost kosztu energii, zakupu materiałów, itd. Pojawił się duży  
    wzrost w pozycji amortyzacja, to jest odpis od posiadanego majątku.  
    Dofinansowanie z UE w wysokości 75 %, wkład własny – kredyt bankowy w wysokości 25 %.  
    Umowa z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska – korzystne oprocentowanie  
    pożyczki. Koszt rozłoży się bardziej korzystnie, gdyż jest mniejsze oprocentowanie.  
    W lipcu, sierpniu 2011 roku będziemy mieli 70-80 km wykonanej kanalizacji.  
     Zatrudnienie: 4 osoby, posiadamy 40 przepompowni, 2 siecie kanalizacyjne.  
     Notujemy kradzież wody.  
     Ubytki w Gminie Sulęczyno wynoszą 39,3 %, tj.: 
     - Sulęczyno        – 51,5 %, 
     - Kistowo            - 43,1 %, 
     - Bukowa Góra  - 30,4 %, 
     - Widna Góra     - 20,5 %, 
     - Mściszewice    - 13,4 %, 
     - Żakowo             - na plus 10 %. 
      Wodociągi mają prawo przeciekać, stare wodomierze nie naliczają zużycia kropelkowego,  
      płukanie wodociągów, budowy.    
      Przeprowadziliśmy kontrole w 2010 roku w miejscowościach: Czarlino, Borowiec, Widna Góra,  
      Bielawki. Namierzyliśmy 15 nielegalnych poborów wody w Gminie Sulęczyno. Nie  
      zamierzamy karać mieszkańców. Jedna osoba zapłaciła 3.500,00 zł. 
      Na początku czerwca br. zostaną przeprowadzone kontrole w miejscowościach Gowidlino 
      i Sierakowice, a także będziemy kontrolować miejscowość Sulęczyno.   
 

       Zabrał głos radny Krzysztof BASKE – jak to się ma w porównaniu do roku 2009? 
    
      Odpowiedzi udzielił Prezes Spółki – w 2009 roku – 39,6 % średnio ubytków. 
 

      Kontynuacja wypowiedzi radnego Krzysztofa BASKE – mam obawy, co do skuteczności Spółki  
      w wyszukiwaniu nielegalnych odbiorców wody.  
       



       Prezes Spółki – mamy 5,5 tys. odbiorców, sam proces wymiany wodomierzy zająłby kilka lat. 
       Tam ,gdzie mamy wątpliwości naklejamy paski magnetyczne, skuteczność nasza w tym  
       zakresie rośnie.    
       Musieliśmy mieć dane za dwa lata: za rok 2009 i za rok 2010, aby móc porównać, gdzie jest  
       zaniżone zużycie wody. Teraz mając taką wiedzę, próbujemy to wszystko uszczelniać. 
       Kombinacji jest dużo, a pomysłowość ludzka w tym zakresie nie zna granic. 
 

       Radny Krzysztof BASKE – progresywnie ceny miały wzrosnąć. Nie chciałbym, żeby spółka  
       braki finansowe pokrywała z uczciwie płacących odbiorców wody, żeby wszyscy byli  
       obciążeni.  
       Czy Pan Prezes jest w stanie określić do jakiego procentu można przyjąć? 
      
       Odpowiedzi udzielił Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w  
       Sierakowicach -  20 % ubytków. Do tego procentu chcielibyśmy dojść za 2-3 lata. 
       Musimy pamiętać o tym, że mamy sieci azbestowe, stalowe, itd. Średnio poniżej 20 %  
       powinniśmy zejść z ubytkami, wtedy to będzie satysfakcjonujące. Czynimy działania  
       policyjne, gdyż żeby wszyscy mieszkańcy nie musieli pokrywać kradzieży wody. 
       Jak widzicie Państwo przed nami dużo pracy, aby uzyskać satysfakcjonujący poziom.  
       
       Zabrał głos Wójt Gminy Sierakowice Tadeusz KOBIELA – rzeczywiście ubytki i straty wody o  
       0,5 % są gorsze w Gminie Sierakowice od Sulęczyno.  
       Na to składa się kilka spraw:  
       - kradzież wody należy nazywać kradzieżą. Kradzież musi być piętnowana.  
       Nie może być tak, że kto uczciwie płaci musi płacić za tych, co kradną.  
       Musimy uszczelniać system. Przyzwoitym wynikiem jest 20 %, na to składa się płukanie sieci, 
       wyjazdy strażaków do pożaru, itd. Przyzwoity poziom jest do osiągnięcia. Od dwóch lat  
       gospodarką majątkową wodociągów i kanalizacji zajmuje się spółki. Ponad 50 % wody szło na 
       boki, 40 % to nadal jest za dużo. Co roku po 5 % zmniejszać straty i ubytki wody. Należy o tym  
       mówić, gdyż jest to fałszywie podjęta zaradność, np. niepłacenie podatków, podbieranie wody  
       to jest też grzechem. O tym rozmawiałem z księdzem, który stwierdził, iż jest to grzechem  
       podbieranie nielegalnie wody.    
  
       Sołtys Sołectwa Borek Bogdan MALEK stwierdził: ile to jest roboty, żeby te paski, o których  
       mówiono ponaklejać, powinno się chodzić od domu do domu 2-3 osoby, tak jak ksiądz po  
       kolędzie.  
 

       Wójt Gminy Bernard GRUCZA – plaster naklejony przed licznikiem niczego nie wyłapie.  
       Kiedyś dopłacaliśmy z budżetu gminy 300.000,00 zł. 
       Ceny wody w gminach kształtują się następująco: Somonino - 3,24 zł, Kartuzy - 2,77 zł,  
       Kościerzyna - 2,77 zł, Przodkowo - 2,25 zł,  Chmielno – 3,08 zł, Stężyca – 2,94 zł.  
       Kanalizacja ściekowa – im dłuższa linia kanalizacyjna to cena jest wyższa. Zgodnie z  
       ustalonym harmonogramem będzie budowana kanalizacja sanitarna poszczególnych  
       miejscowości. Chodzi nam wszystkim na zabezpieczenie naszych wód. Optuję za tym, aby tą  
       uchwałę Rada Gminy podjęła.  
        
       Radny Grzegorz STEFAŃSKI poruszył sprawę płacenia ryczałtem za wodę. Wszystkich, którzy  
       płacą ryczałtem za wodę zmusić do założenia wodomierzy.  
 
         Prezes wyjaśnił, iż na terenie Gminy Sierakowice jest 200 odbiorców, którzy płacą ryczałtem, a  
       w Gminie Sulęczyno 5 – 6 odbiorców wody.  
       Problem tzw. ryczałtowców w gminie Sulęczyno nie istnieje. 
 
       Sołtys Sołectwa Borek Bogdan MALEK – wszyscy jesteśmy za tym, żeby ścieki nie trafiały do  
       jeziora.  
 
        Zabrała głos Sołtys Sołectwa Mściszewice Maria STENCEL zadając pytanie: czy będzie  
       wymiana azbestowych rur w Mściszewicach?  
 
       Prezes Spółki stwierdził, iż rury azbestowe nie są szkodliwe jeśli są całe, zaś azbesty w formie  



     
       pylącej jest szkodliwy. Nie jest przyjęty w planie wymiana rur azbestowych w Mściszewicach.  
       Do 2032 roku nastąpi obligatoryjna wymiana rur azbestowych. Możemy wymienić rury  
       natychmiast, ale nie rozkładamy to zadanie w czasie. 
 

       Radna Maria ŁUKOWICZ – zachodzi potrzeba wymiany zasuwy, aby nie wyłączać w całości  
       wodociągu z ujęcia w Węsiorach. 
        
       Prezes Spółki - będziemy montować dodatkowe zasuwy wodociągowe. 
 

       Radny Jerzy BOBER zadał pytanie: Kiedy będzie budowany wodociąg w Augustowie, Amalce? 
       
       Odpowiedzi udzielił Prezes Spółki, który stwierdził, iż w przyszłym tygodniu ogłosimy  
       przetarg na te zadania. Na początku miesiąca lipca br. te budowy mogą ruszyć.  
 
       Wiceprzewodniczący Rady Gminy Grzegorz BIELICKI – czy do nowego ujęcia wodociągowego  
       będzie podłączona Szkoła Podstawowa w Podjazach? 
 
       Prezes Spółki – Szkoła Podstawowa w Podjazach będzie podłączona do wodociągu wiejskiego. 
       Po wybudowaniu sieci wodociągowej zostanie przy Szkole Podstawowej w Podjazach  
       zlikwidowana istniejąca studnia. 
        
       Radny Józef HINCA stwierdził, iż wiem, że z danej hydroforni woda płynie i leci do rowu.  
       Dlatego, m.in. podwyższa się wskaźnik.  
       Jak są naliczane działki letniskowe w Widnej Górze? 
        
       Prezes Spółki stwierdził, iż filtry są napuchnięte, a woda wypływa. 
       Odbiorcy wody na Widnej Górze rozliczani są licznikowo.  
  
       Radny Józef HINCA – jest Pan Prezes pewien? 
 
       Prezes Spółki – może jest osoba, która płaci ryczałtem.  
 
       Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN – kto wie, gdzie są rozmieszczone zawory? 
       Jeżeli zachodzi potrzeba, jak to zakręcić, gdyż nikt nie wie gdzie się one znajdują.  
       Po godzinie urzędowania, gdzie to zgłosić? Może o tym ktoś wie, ale może za mało osób o tym  
       wie, w którym miejscu ten zawór zakręcić. 
 
       Prezes Spółki – Ktoś te zasuwy zamyka. Pan Kropidłowski wie i to wykonuje. Powszechna  
       wiedza, gdzie znajdują się zawory nie jest korzystna. Za to odpowiedzialni są pracownicy  
       Spółki. Staramy się wszystkie zawory wyszukiwać i oznakować, lecz do końca jeszcze nie  
       wiemy, gdzie one są. 
       Mamy czterech monterów: do obsługi 37 studni głębinowych, 20 wodociągów, a także ściganie  
       złodziejstwa wody. Zapewniam, że skuteczność na wodociągach wzrośnie.  
 
       Radny Krzysztof BASKE – ceny ścieków za m3 w gminach niższe niż planuje się u nas, np.  
       Kartuzy - 5,10 zł ( netto ), Stężyca – 4,06 zł ( netto ), Chmielno – 3,60 zł ( netto ), Somonino – 
        4,50 zł ( netto ) + abonament. Najwyższa jest u nas cena m3 ścieków.  
 
       Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż te gminy nie mają tak dużej inwestycji, jaką my  
       mamy.  
     
       Na powyższym zakończono omówienie punktu 4 e) porządku obrad.  
 
       Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN przystąpił do odczytania projektu  
       przedmiotowej uchwały, a następnie poddał pod głosowanie. 
 

      Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy      
      za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 
 



 

      Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
      - za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
        i zbiorowe odprowadzanie ścieków głosowało 13 radnych Rady Gminy, 
      - wstrzymało się od głosu 2 radnych Rady Gminy. 

   Rada Gminy podjęła przedmiotową uchwałę. 

                                                                          
   UCHWAŁA – Nr VI/42/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku w sprawie   
   zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie    
   ścieków stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

f)dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 
    Rada Gminy otrzymała w komplecie materiałów projekt uchwały w sprawie dopłat do taryf za  
    zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków za potwierdzeniem odbioru  
    w dniu 10 maja 2011 roku celem zapoznania się. 
     
    Wójt Gminy Bernard GRUCZA udzielił wyjaśnień, iż wzorem lat ubiegłych podjęliśmy decyzję,  
    aby dofinansować po 1,00 zł ( netto ) za m3 ścieków, tj. rekompensata dla mieszkańców.  
 

    Radny Krzysztof BASKE zadał pytanie: ile było wcześniej dofinansowania? 
 

    Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Bernard GRUCZA – 0,96 zł za m3 ścieków. 
 
    Sołtys Sołectwa Borek Bogdan MALEK stwierdził, iż należy sobie zadać pytanie: czy ktoś, kto  
    ma prywatne jezioro sam sobie wpuści ścieki do jeziora i nimi karmi rybki?  
 

    Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał projekt przedmiotowej uchwały, a  
    następnie poddał pod głosowanie. 
 
    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie dopłat do taryf za  
    zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  
       odprowadzanie ścieków głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
  
    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
    UCHWAŁA – Nr VI/43/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 maja 2011 roku w sprawie  

   opłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  
   stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad 5 
 

    Interpelacje i wolne wnioski. 
 
   1.Radny Krzysztof BASKE zadał pytanie w brzmieniu: 
      Na jakim etapie jest uregulowanie sprawy ulicy Rzemieślniczej w Sulęczynie? 
      Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Bernard GRUCZA twierdząc, iż w ubiegłym tygodniu  
      rozmawiałem z Panem Henrykiem KNUT, który jest skłonny sprzedać tą działkę, także  
      Pan Stanisław KNUT, ale jego żona nie – jest przeciwna. W ubiegłym tygodniu miał być  
      Pan Knut wspólnie z żoną, lecz się nie pojawili.   
      Zamieszam się wybrać do Państwa KNUT. W poprzedniej kadencji nie do przyjęcia były  
      warunki, które stawiano. Jeżeli nie będzie innego wyjścia, to podejmiemy zdecydowane kroki.  



      Radny Krzysztof BASKE – Czy jest prawna możliwość wywłaszczenia trzech właścicieli tej 
      nieruchomości? 
      Radca prawny Aleksander SKIBICKI – w przypadku nieruchomości na poprawę infrastruktury  
      taka możliwość jest. 
      Najlepiej byłoby, aby doszło do zawarcia umowy cywilnej. Ścieżka rokowań jest szybsza  
      i tańsza. 
   2.Radna Maria ŁUKOWICZ – co z płotem przy przedszkolu w Węsiorach? 
      Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, że należy sprawę budowy płotu odłożyć do wakacji.  
   3.Radny Jerzy BOBER – podziękował władzom Gminy Sierakowice oraz przedsiębiorcom za  
      wsparcie po pożarze,  który miał miejsce w Mściszewicach. 
      Jak daleko jest z projektem budowy hali i boiska wielofunkcyjnego w Mściszewicach? 
   4.Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN – w dniu 22 maja o godz. 1600  na Przystani     
      Kajakowej przy ul. Brzozowej  w Sulęczynie odbędzie się spotkanie z prof. Jerzym Trederem     
      dotyczące pochodzenia nazw miejscowości oraz nazwisk na Kaszubach. 
  5.Radna Maria ŁUKOWICZ zadała pytania:  
     co z budowami: 
     - budynku gospodarczego przy Szkole Podstawowej w Węsiorach?  
     - kompleksu sportowo – rekreacyjnego w Węsiorach? 
  6.Radny Józef HINCA – na jakim etapie jest budowa szkoły w Sulęczynie? 
     Wyjaśnień udzielił Sekretarz Gminy Wiesław ULATOWSKI -  planowano zakończenie  
     inwestycji 30 czerwca 2011 roku – już od dawna wiemy, że ten termin nie zostanie dotrzymany.  
     Jest pokryty dach, wykonana stolarka okienna, 80 % wykonano instalację elektryczną. To 70 %  
     wartości inwestycji. Do końca maja 2011 roku musimy wystąpić o przedłużenie aneksem  
     umowy o 1,5 miesiąca, gdyż chodzi o niesprzyjający okres zimowy.  
  7.Radny Jacek DRIWA stwierdził, iż część radnych Rady Gminy nie chciała głosować nad  
     podwyżką ceny wody i ścieków, lecz były głosy, aby jednak podnieść cenę wody i dlatego tak  
     głosowaliśmy.  
  8.Radna Maria ŁUKOWICZ zadała pytanie:  
     czy jest możliwość wyczyszczenia zbiornika u Pana Majkowskiego w Węsiorach? 
     Chodzi o to, aby raz w roku wyczyścić ten zbiornik.  
  9.Sołtys Sołectwa Mściszewice Maria STENCEL – czy jest taka możliwość, aby wykonać nowy    
     plac zabaw w Mściszewicach?  
     Zmodernizować zajazd koło przystanku autobusowego w Mściszewicach. 
10.Radny Jan KROPIDŁOWSKI stwierdził, iż boisk w Sulęczynie jest dosyć. Należy remontować  
     drogi i energooszczędne oświetlenia uliczne.  
11.Radna Maria ŁUKOWICZ poruszyła sprawę potrzeby remontów dróg w Sołectwie Węsiory. 
      Na terenie Czarlina, na osiedlach Kamiński, Sawicki w Węsiorach. 
      Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż: 
      - plac zabaw w Mściszewicach – musi być opracowany plan i wystąpienie o zezwolenie do  
        starostwa. Muszą być spełnione warunki, aby taki plac uruchomić. 
        Na terenie Mściszewic plac zabaw istnieje;  
      - remonty dróg – gdzie włączą się mieszkańcy z własnym sprzętem, to w pierwszej kolejności  
        dostarczamy materiały i pomagamy. 
        Co się tyczy drogi na osiedle w Węsiorach to po raz pierwszy o tym słyszę.  
      Inspektor ds. leśnictwa, rolnictwa i ochrony środowiska UG Henryk KOŻYCZKOWSKI  
      stwierdził, iż naprawiano drogę na osiedlu w Węsiorach do Sawickiego.  
      Do wykonania jest droga do Pana Kąkol w Widnej Górze, odcinek koło Szkoły Podstawowej w  
      Borku Kamiennym oraz na Przemielnicę i Kołodzieje.           
12.Radna Zofia JERECZEK wnioskowała o postawienie tablicy informacyjnej w kierunku  
      Mściszewic.  
13.Radna Maria ŁUKOWICZ wnioskowała o postawienie tablic informacyjnych w miejscowości  
     Borowiec i w Węsiorach w kierunku Borowca.  
14.Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN podziękował za wykonanie przepływu z ulicy  
     Brzozowej w Sulęczynie.  
15.Radny Krzysztof BASKE wnioskował o remont drogi do Nowego Dworu. 
      Inspektor ds. leśnictwa, rolnictwa i ochrony środowiska UG Henryk KOŻYCZKOWSKI  
      udzielił wyjaśnień twierdząc, iż do wykonania pozostały cztery drogi, m.in. do Nowego Dworu,  
      Amalka – Mściszewice.   



 

W tym momencie na obrady VII sesji Rady Gminy przybyli: 
1.Marszałek Sejmiku Województwa Pomorskiego Mieczysław STRUK 
2.Poseł na Sejm RP dr Stanisław LAMCZYK. 
Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN powitał Pana Marszałka Sejmiku Województwa 
Pomorskiego Mieczysława STRUKA, którego po raz pierwszy gościmy na naszej ziemi i Pana Posła 
na Sejm RP dr Stanisława LAMCZYKA. 
Jednocześnie stwierdził, iż „ myślę ze z pustymi rękami do nas nie przyjechali ”.       
 
Następnie zabrał głos Wójt Gminy Bernard GRUCZA – jestem niezmiernie zaszczycony, że na  
ziemi sulęczyńskiej gościmy Panów Marszałka Sejmiku Województwa Pomorskiego i Pana Posła 
na Sejm RP.  
 
Zabrał głos Marszałek Sejmiku Województwa Pomorskiego Mieczysław STRUK – na terenie 
województwa pomorskiego mamy 123 miast i gmin. Postanowiłem przyjąć takie zaproszenie, tam  
gdzie one najbardziej tego potrzebują.   
Przekonanie jest, że region rozwija się w dwóch prędkościach. Znacznie szybciej Trójmiasto, a 
gminy wolniej. Jest przekonanie, ze względu na dużą odległość trudniej się rozwija i inwestuje.  
Chodzi nam o to, aby tak nie myślano. Przekładem jest Gmina Sierakowice, a która staje się bardzo  
ważnym elementem społeczeństwa kaszubskiego. Dysproporcje, żeby były niwelowane. Cieszy 
nas bardzo realizacja przez Gminy Sierakowice i Sulęczyno jeden z największych projektów gmin 
wiejskich. Nie ma żadnych powodów, żeby ludzie uciekali z gmin do miast. Żeby młodzi ludzie 
nie uciekali choćby z gminy Sulęczyno. Znam sytuację gminy Sulęczyno od prof. Brunona Synaka  
i byłego Wójta Jana Kulasa. Stanęła budowa nowej szkoły w Sulęczynie – byłem wtedy po raz 
pierwszy i widziałem, w jakich warunkach odbywa się nauczanie w Sulęczynie, widziałem, że 
młodzież szkolna uczy się w kilku lokalach. Uznaliśmy ( w wyjątkowy sposób), że należy tej 
gminie pomóc. W powiecie znaleźliśmy zrozumienie.  
Edukacja jest niezwykle ważnym zadaniem publicznym w gminie. Będzie to miejsce przyjazne dla 
młodzieży szkolnej.   
Należy tworzyć warunki, aby przyciągać do tej gminy turystów.  
W gminie Sierakowice buduje się nowy ośrodek zdrowia.  
Byłem burmistrzem miasta i znam realia, obawy i to rozumiem. Budowa sieci kanalizacji sanitarnej 
Gmin Sierakowice, Sulęczyno – takiej decyzji trzeba Wam pogratulować, że mieliście odwagę do 
tego podejść. Niepopularne są decyzje o podniesieniu taryf za 1 m3 wody i ścieków i wiem, że rodzi 
to opory. Ja to rozumiem.  
Inwestycja, którą wspólnie realizujecie otwiera drogę, że jeziora są czyste i można ściągać 
inwestorów.  
Wiem, że jest problem za problemem – jak ich nie chcą realizować, wtedy taka gmina jest nie 
atrakcyjna. To jest miejsce na ziemi, z którego chce być dumny.  
Należy integrować lokalną społeczność wokół ważnych celów. Nie wolno wartościować. Każdą 
aktywność warto wspierać.  
Zachęcam, żebyście jak najwięcej projektów realizowali. 
Projekty: 
- kompleks sportowo – rekreacyjny w Węsiorach z programów europejskich,  
- Piec Gotów, Gród Gotów, 
- rozbudowa GOK-u, 
- świetlica wiejska w Kistowie, 
rozpocząć od rady parafialnej, kończąc na straży.  
W II połowie br. będą środki na modernizację dróg transferu lokalnego, 80.000,00 zł dla rolników.   
Zachęcam do aktywnego współdziałania, gdyż budujemy wspólny dom.     
Dziękuję, a my do tego przyłożymy rękę. 
 
Zabrał głos Wójt Gminy Bernard GRUCZA, który stwierdził, iż za otuchę bardzo dziękuję.  
Wystąpiliśmy z projektem na kanalizacje sanitarną wsi Mściszewice ( 8 mln zł ) , Węsiory 
( 4 mln zł ). Największe miejscowości będą skanalizowane.  
Projekty są na budowę chodnika przy drodze wojewódzkiej w centrum wsi Mściszewice.  
Teraz czekamy na dobrą wolę Zarządu Dróg Wojewódzkich w Gdańsku.  
 



 
Zamierzamy uzyskać z Lokalnej Grupy Rybackiej środki na budowę chodnika nad jeziorem 
Węgorzyno i na stanowiska do wędkowania.          
Dziękuję bardzo panom radnym Jerzemu BOBROWI, Stefanowi KARCZ i Zbigniewowi 
KLAWIKOWSKIEMU i ks. Proboszczowi z Mściszewic za odbudowę domu dla pogorzelców -  
rodzina 8 osobowa.  
 

Zabrał głos Poseł na Sejm RP dr Stanisław LAMCZYK, który stwierdził, iż kibicuje Panu Wójtowi  
i widzę, że jest bardzo zorganizowany, chciałem zobaczyć jak sobie Benek radzi. Dlatego wspólnie 
z Panem Marszałkiem Sejmiku Województwa Pomorskiego z korzystaliśmy z tego zaproszenia.  
Realizujecie bardzo duży projekt inwestycyjny pn. „ Budowa kanalizacji sanitarnej ”. Ten projekt 
oceni późniejsze pokolenie.  
Sejm RP przyjął ustawę o odpadach. 
Życzę wszystkiego dobrego, owocnej pracy, żeby Państwo mieliście nowe pomysły takie, aby ta  
Gmina rozwijała dla dobra wszystkim mieszkańców.  
 

Zabrał głos radny Roman STENKA w sprawie potrzeby budowy drogi asfaltowej Węsiory – 
Gapowo, która biegnie przez dwie Gminy: Stężycę i Sulęczyno. 
 
Sołtys Sołectwa Mściszewice Maria STENCEL poruszyła sprawę złego stanu technicznego 
przedszkola w Mściszewicach oraz stwierdziła, że nie posiadamy odpowiedniej remizy OSP w 
Mściszewicach.  
 

Radny Jan KROPIDŁOWSKI zadał pytanie: czy może rolnik zawozić własne śmieci na śmietnisko? 
 

Radna Maria ŁUKOWICZ – na drodze powiatowej zamontować progi zwalniające w Węsiorach. 
 
Marszałek Sejmiku Województwa Pomorskiego Mieczysław STRUK stwierdził, iż jako Sejmik 
Województwa jesteśmy organem wyższego stopnia, stosujemy zasadę pomocniczości.      
Życzę Panu Wójtowi, aby udało się, m.in. rozwiązać sprawy przedszkola, progów zwalniających  
i dróg gminnych na pobudzenie nowych miejsc pracy.                                                                                                                                
 

Radny Stefan KARCZ złożył na piśmie wniosek o następującej treści - cytat: „ zwracam się z 
prośbą o pozytywne rozpatrzenie wniosku sołtysa Mściszewic o usytuowanie znaków drogowych – 
ograniczenie prędkości do 20 km/h. Znaki te miałyby być usytuowane na drodze relacji 
Mściszewice - Kamienica Szlachecka. Jeden znak bezpośrednio za przystankiem PKS w kierunku 
Kamienicy Szlacheckiej, zaś drugi znak patrząc od strony przystanku PKS nie mniej niż 100 m za 
zabudowaniem należącym do mnie. Usytuowanie tych znaków z całą pewnością zwiększą 
bezpieczeństwo mieszkańców, ograniczą dewastację drogi, ograniczy zakurzenie pyłem 
piaskowym przylegających zabudowań ”.  
 

Zakończono punkt 5 porządku obrad sesji Rady Gminy. 
 

Na powyższym wyczerpano porządek obrad VI sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno. 
 
Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN podziękował wszystkim za  
obecność i owocne obrady oraz stwierdził „ zamykam obrady VI sesji VI kadencji Rady Gminy  
Sulęczyno ”. 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA: 
       
Jolanta BRONK  
Inspektor ds. obronnych  
oraz obsługi Rady Gminy i jej organów 
 


